
PROTOKÓŁ Nr IV.2018 
z obrad IV sesji Rady Gminy Wąsewo 

z dnia 5 lutego 2019 r. 

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Gminy- Grzegorz Jaworski. Przywitał 
przybyłych na sesję Radnych Rady Gminy, sołtysów, Wójta wraz z  pracownikami 
oraz zaproszonych gości:, Pana Stanisława Kowalczyka –Prezesa GS „SCH”  
w Wąsewie, dyrektorów szkół:  Dariusza Morawskiego, Magdalenę Konieczko,  
i Bernadettę Budną, Grzegorza Nadratowskiego i Romana Malickiego – Radnych 
Powiatowych, Teresę Bobińską – Członka Rady Powiat. MIR, Halinę Szuflińską – 
Kierownika GOPS w Wąsewie. 

Stwierdził, że obrady są prawomocne bowiem na ogólną liczbę 15 radnych w sesji 
uczestniczy  14 Radnych. Nieobecni: Radna Ewa Zaremba. 

 
Punkt 2 

Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany 
Przewodniczący Rady –Grzegorz Jaworski przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i  stwierdzenie prawomocności  obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad- zgłaszanie wniosków w sprawie  jego zmiany.  
3. Przyjęcie protokołu III.2018 z poprzedniej sesji. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wąsewo na rok 2019, 
2) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy 

Gminy Wąsewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 

3) zarządzenia wyborów w jednostkach pomocniczych Gminy Wąsewo, 
4) wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Zgromadzenia 

Międzygminnego Związku „Ziemia Ostrowska”, 
5) zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie operacji 

pn.:”Budowa drogi gminnej relacji Rynek – Modlinek” 
6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wąsewo na lata  

2019-2027, 
7) zmiany uchwały budżetowej Gminy Wąsewo na 2019 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
7. Zamknięcie obrad. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski zapytał czy ktoś chce zgłosić 
wniosek w sprawie zmiany porządku obrad.  
Głos zabrał Radny Tadeusz Bąk – złożył wniosek aby wraz z zaproszeniem na sesję 
dołączany był protokół z poprzedniej sesji. Kolejny wniosek złożony przez Radnego 
dotyczył opracowania Statutu Gminy Wąsewo. Radny Tadeusz Bąk prosił  
o uwzględnienie w porządku obrad punktu dotyczącego sprawozdania Wójta Gminy  
i Przewodniczącego Rady Gminy z działań międzysesyjnych.  
Głos zabrał Radny Hubert Gocłowski – odniósł się do pierwszego wniosku składanego 
przez Radnego Tadeusza Bąka. Stwierdził, że drukowanie protokołu w 15 
egzemplarzach jest zbędne z uwagi na to , że jest on dostępny do wglądu u pracownika 
obsługującego Radę Gminy.  
Głos zabrał Radny Tadeusz Bąk – stwierdził, że nie zawsze jest taka możliwość, aby 
przyjechać do Urzędu Gminy i analizować protokół. Powiedział także, że w innych 
gminach jest tak praktykowane. 
Głos zabrał Radny Krzysztof Gałązka – odniósł się do wniosku Radnego Tadeusza 
Bąka dotyczącego sprawozdań Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy. 
Powiedział, że z działań międzysesyjnych powinni składać także Przewodniczący 
poszczególnych komisji.  
Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski, który wystąpił  
z propozycją, aby protokół z poprzedniej sesji umieszczany był na stronie 
internetowej.  
Głos zabrał Radny Tadeusz Bąk – odniósł się do wypowiedzi Pana Radnego 
Krzysztofa Gałązki. Powiedział, że w Statucie Gminy, nie ma mowy o tym, aby 
sprawozdanie składali Przewodniczący bądź Wiceprzewodniczący poszczególnych 
komisji. 
Głos zabrał Radny Krzysztof Gałązka – powiedział, że skoro mają zajść zmiany  
w Statucie Gminy, to niech także zostanie uwzględniony obowiązek składania 
sprawozdań przez Przewodniczącego poszczególnych komisji. 
Głos zabrała Radna Alina Łoniewska – stwierdziła, że takie sprawozdania są bardzo 
ważne i powinny być przedstawiane na posiedzeniu komisji. 
Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski zauważył, że na posiedzeniach 
komisji nie uczestniczą wszyscy radni z uwagi na to, że nie wszystkie komisje 
obradują na wspólnym posiedzeniu, ale też w innym terminach, a takie sprawozdanie 
powinno być złożone w obecności wszystkich członków Rady Gminy. 
Radny Tadeusz Bąk prosił o przegłosowanie przedstawionych wniosków. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował o przeprowadzeniu głosowaniu  
w punkcie dotyczącym wolnych wniosków.  

 
 
 



Punkt 3 
Przyjęcie protokołu Nr III.2018  
Przewodniczący Rady – Grzegorz Jaworski zapytał czy są uwagi do protokołu 
z poprzedniej sesji.   
Uwag nie zgłoszono. Protokół Nr III.2018 z poprzedniej sesji odbytej w dniu 
28.12.2018 r. został przyjęty bez uwag. 
 

Punkt 4.1 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wąsewo na rok 
2019 
Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski prosił o zabranie głosu Panią 

Sekretarz Barbarę Trojanowską.  Pani Sekretarz Barbara Trojanowska powiedziała, że 

w związku z ustaleniami zawartymi w § 30 ust.2 i § 37 Statutu Gminy Wąsewo 

stanowiącego załącznik do uchwały Nr VI/23/2003 Rady Gminy Wąsewo z dnia  

21 sierpnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wąsewo, odnoszącymi się do 

planu pracy Rady, istnieje potrzeba podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Rady Gminy Wąsewo na rok 2019.  

Pani Sekretarz przedstawiła plan pracy Rady Gminy Wąsewo na rok 2019 oraz 

wspomniała, że na bieżąco w miarę potrzeb przedkładane będą projekty uchwał i inne 

materiały, których termin rozpatrywania jest trudny do ustalenia wynikające z pracy 

Rady i administracji samorządowej w szczególności w sprawach: 

1. zmiany budżetu Gminy Wąsewo na rok 2019, 

2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2027, 

3. zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań inwestycyjnych, 

4. dotyczących zaciągania zobowiązań długoterminowych na współfinansowanie 

zadań inwestycyjnych Gminy Wąsewo (kredyt, pożyczki), 

5. dotyczących studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy i planów planu zagospodarowania przestrzennego, 

6. nadania odznak, tytułów honorowych, 

7. skarg, wniosków i petycji należących do właściwości Rady Gminy Wąsewo 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IV.28.2019  
w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wąsewo na 2019 rok 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
Uchwała po przegłosowaniu podjęta została jednogłośnie. 



W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
/uchwała Nr IV.28.2019 w załączeniu do protokołu/ 
     

Punkt 4.2 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Rocznego 
programu współpracy Gminy Wąsewo z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019” 

Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski prosił o zabranie głosu Panią 
Sekretarz Barbarę Trojanowską. 

Pani Sekretarz Barbara Trojanowska powiedziała, że przygotowanie i przedłożenie do 

uchwalenia projektu uchwały wynika z konieczności dostosowania zapisów programu 

tj. §13 ust.3 do zapisów ustawowych. W programie przyjętym przez Radę Gminy  

w dniu 5 grudnia 2018 r. określono termin przedłożenia sprawozdania z realizacji 

Programu na dzień 30 kwietnia roku następnego, co jest niezgodne z art. 5a ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, który stanowi, iż organ wykonawczy jest obowiązany przedłożyć 

Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji Programu, nie później niż do dnia 31mja. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały  Nr IV.29.2019  
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy 
Wąsewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2019” 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
Uchwała po przegłosowaniu podjęta została jednogłośnie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
/Uchwała Nr IV.29.2019 w załączeniu do protokołu/.  
 

Punkt 4.3 

Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów w jednostkach pomocniczych 
Gminy Wąsewo 

Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski poprosił o zabranie głosu Pana 

Wójta Rafała Kowalczyka. 



Pan Wójt Rafał Kowalczyk powiedział, że w związku z upływem  

w bieżącym roku czteroletniej kadencji Sołtysa i Rady Sołeckiej w sołectwach na 

terenie Gminy Wąsewo, do wyłącznej właściwości Rady Gminy Wąsewo należy 

zarządzenie wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej, zgodnie z §18 ust. 1 statutów sołectw 

stanowiących załączniki Nr 1-32 do uchwały Nr II.13.2014 Rady Gminy Wąsewo  

z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Wąsewo. 

Proponuje się wyznaczyć termin przeprowadzenia wyborów do dnia 31 marca 2019 r. 

Pan Wójt wspomniał, że 4 lata temu pierwsze wybory sołeckie odbyły się  

8 lutego 2015  r, a ostatnie 26 marca 2015 r.  

Prosił, o zgłaszanie propozycji terminów zebrań sołeckich do Urzędu Gminy w celu 

sporządzenia harmonogramu. 

Radny Tadeusz Bąk – powiedział, że wszystkim jest wiadomo, że obecnie kadencja 

Wójta i Rady Gminy trwa 5 lat, dlatego też wystąpił z propozycją, aby kadencje 

sołtysów wydłużyć również do 5- letniej.  

Pan Wójt Rafał Kowalczyk powiedział, że możliwość prawna istnieje, ale wybory 

sołeckie przeprowadzane są na podstawie Statutów w poszczególnych 

miejscowościach,  które zostały zatwierdzone przez Radę Gminy. W takim przypadku 

należałoby zmienić Statut, ale musi być to poprzedzone konsultacjami  

z mieszkańcami co wiąże się z terminowością wyborów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Jaworski przedstawił projekt uchwały  
Nr IV.30.2019 w sprawie zarządzenia wyborów w jednostkach pomocniczych Gminy 
Wąsewo 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
Uchwała po przegłosowaniu podjęta została jednogłośnie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Uchwała Nr IV.30.2019 w załączeniu do protokołu. 

 
Punkt 4.4 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela  
do Zgromadzenia Międzygminnego Związku „Ziemia Ostrowska” 

Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski poprosił o zabranie głosu Pana 

Wójta Rafała Kowalczyka, który powiedział, że nasza gmina należy od wielu lat do 



Międzygminnego Związku „Ziemia Ostrowska”, który został powołany w 1991 roku  

i zrzesza on gminy z terenu powiatu ostrowskiego. Zgodnie ze Statutem tego związku 

gmina ma możliwość wyznaczyć dodatkowego przedstawiciela. Dotychczas funkcję 

dodatkowego przedstawiciela pełnił Pan Krzysztof Gałązka, który aktywnie 

uczestniczył w działalności związku.  

Pan Wójt Rafał Kowalczyk wraz z Przewodniczącym Rady Gminy złożyli propozycję 

dalszego pełnienia funkcji Panu Krzysztofowi Gałązka. 

Radny Krzysztof Gałązka stwierdził, że do tej pory było praktykowane, aby funkcję 

dodatkowego przedstawiciela pełnił Przewodniczący Rady Gminy i wyznaczył osobę 

Pana Grzegorza Jaworskiego.  

Pan Grzegorz Jaworski wyraził zgodę na pełnienie funkcji dodatkowego 

przedstawiciela Zgromadzenia Międzygminnego Związku „Ziemia Ostrowska” 

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IV.31.2019  
w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Zgromadzenia 
Międzygminnego Związku „Ziemia Ostrowska”. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
Uchwała po przegłosowaniu podjęta została większością głosów.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
13 radnych głosowało za podjęciem uchwały  
1 radny wstrzymał się od głosu. 
/Uchwała Nr IV.31.2018 w załączeniu do protokołu/. 

 
Punkt 4.5 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie operacji pn.: „Budowa drogi gminnej relacji Rynek – Modlinek” 
Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski poprosił o zabranie głosu Pana 

Wójta Rafała Kowalczyka. 

Pan Wójt Rafał Kowalczyk powiedział, że zgodnie z zapisami ustawy z dnia  

27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2017 r., poz.2077), zawartymi  

w art.89 ust. 1 pkt.4 jednostki samorządu terytorialnego mogą zaciągać kredyty  

i pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 



Pożyczkę na ten cel zaciąga się bez przeprowadzania procedury przetargowej.  

W związku z powyższym postanawia się zaciągnąć pożyczkę z budżetu państwa  

w Banku Gospodarstwa Krajowego w kwocie 516 548,00 zł. z przeznaczeniem na 

wyprzedzające finansowanie kosztów kwalifikowalnych operacji pod nazwą „Budowa 

drogi gminnej relacji Rynek – Modlinek”. 

Źródłem finansowania spłaty pożyczki będą środki budżetu Unii Europejskiej 

otrzymane w ramach przyznanej pomocy, której wysokość określa zawarta umowa. 

Oprocentowanie będzie równe 0,25 stawki referencyjnej obliczanej jako średnia 

arytmetyczna wskaźnika WIBOR 3M za okres ostatnich trzech dni kwartału 

poprzedzającego kwartał, w którym uruchamiana jest transzy pożyczki- na chwilę 

obecną oprocentowanie to wynosi 0,43% w stosunku rocznym. 

Uruchomienie transzy pożyczki następuje poprzez opłacenie przez bank dostarczonych 

przez Gminę do oddziału BGK oryginalnych faktur. 

Płatności dokonywane są zgodnie z aktualnym harmonogramem, z zachowaniem 

określonej w umowie o przyznaniu pomocy proporcji pomiędzy kwotą środków 

własnych Gminy, a kwotą przyznanej pomocy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski przedstawił projekt uchwały  
w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie operacji pn.: 
„Budowa drogi gminnej relacji Rynek – Modlinek”. 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
Uchwała po przegłosowaniu podjęta została jednogłośnie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
/Uchwała Nr IV.32.2019 w załączeniu do protokołu/. 
 
             Punkt 4.6 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Wąsewo na lata 2019-2027 
 
Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski poprosił o zabranie głosu Pana 
Wójta Rafała Kowalczyka. 

Pan Wójt Rafał Kowalczyk powiedział, że  Prognoza na rok 2019 została zwiększona 

po stronie dochodów i wydatków. 



Dochody ogółem zostały zwiększone o kwotę 511 080,00zł w tym dochody bieżące 

zostały powiększone o kwotę 492 488,58 zł a dochody majątkowe zostały zwiększone 

o kwotę 18 591,42 zł. 

Wydatki ogółem zwiększono o kwotę 691 080,00 zł, w tym wydatki bieżące 

zwiększono o kwotę 141 080,00 zł a wydatki majątkowe podwyższono o kwotę 

550 000,00 zł. 

Nastąpił wzrost deficytu budżetu o 180 000,00 zł i wynosi 2 929 962,19 zł. 

Planowana na koniec 2019 roku kwota długu została zwiększona o 180 000,00 zł  

i wynosi 7 824 869,47 zł. 

Wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań na 2019 rok ,o której mowa  

w art. 243 ustawy o finansach publicznych do dochodów wynosi 4,35% przy 

dopuszczalnym 9,59%. W latach 2022-2023 różnica między dopuszczalnym 

wskaźnikiem spłaty zobowiązań, a wskaźnikiem planowanej łącznej kwoty spłaty 

zobowiązań kształtuje się poniżej 1 pp. i wynosi odpowiednio: 

 - rok 2022 – 0,92 pp. 

 - rok 2023 – 0,98 pp. 

Zwiększono o 550 000,00 zł wartość przedsięwzięcia pn. „Przebudowa i rozbudowa 

stacji uzdatniania wody w m. Wąsewo”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IV.33.2019 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wąsewo na lata  
2019-2027   
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
Uchwała po przegłosowaniu podjęta została większością głosów. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
13 radnych głosowało za podjęciem uchwały 
1 radny wstrzymał się od głosu. 
/Uchwała Nr IV.33.2019 w załączeniu do protokołu/ 

 
Punkt 4.7 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia uchwały 
budżetowej gminy Wąsewo na rok 2019 
Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski poprosił o zabranie głosu Pana 
Wójta Rafała Kowalczyka.  



Pan Wójt Rafał Kowalczyk powiedział, że przedmiotową uchwałą został zwiększony 

budżet Gminy Wąsewo po stronie dochodów o kwotę 511 080,00 zł i po stronie 

wydatków o kwotę 691 080,00 zł. 

Nastąpił wzrost dochodów z następujących tytułów: 

 - 439 418,00 zł – udziałów w PDOF, 

 - 25 000,00 zł – opłata za odbiór odpadów, 

 - 23 294,58 zł- wpłat za dostawę wody i odbiór ścieków, 

 - 18 591,42 zł – refundacja wydatków na termomodernizację budynku Urzędu Gminy 

Wąsewo ze środków RPO WM na lata 2014-2020, 

 - 4 776,00 zł-zwrot wydatków z ubiegłego roku, 

Nastąpił wzrost wydatków z następujących tytułów: 

 - 550 000,00 zł – przebudowa i rozbudowa stacji uzdatniania wody w m. Wąsewo, 

 -- 116 080,00 zł – wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń, 

 - 25 000,00 zł – wydatków związanych z odbiorem odpadów. 

Planowany deficyt został zwiększony o 180 000,00 zł i wynosi 2 929  962,19 zł. 

Planowane przychody zostały zwiększone o kwotę 180 000,00 zł i wynoszą 

4 174 772,19zł,  

w tym planowane kredyty i pożyczki 3 068 249,19 zł, pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu UE 

1 106 523,00 zł. 

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IV.34.2019 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej gminy Wąsewo na 
rok 2019 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
Uchwała po przegłosowaniu podjęta została jednogłośnie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
/Uchwała Nr IV.34.2019 w załączeniu do protokołu/ 
 
 

Punkt 5. 
Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 
Pan Wójt Rafał Kowalczyk podkreślił, że działania międzysesyjne koncentrowały się 

głównie na właściwej realizacji zadań budżetowych. Przeprowadzono szereg 



konstruktywnych rozmów i spotkań dotyczących działalności samorządu. Pan Wójt 

poinformował, że w terminie od 13 listopada 2018r. do 10 stycznia 2019 r. została 

przeprowadzona kompleksowa kontrola gospodarki finansowej gminy przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową, a także udzielał wsparcia podczas organizacji 

Orszaku III Króli organizowanego przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Wąsewie.  

Pan Wójt Rafał Kowalczyk poinformował także o uczestnictwie Przewodniczącego 

Rady Gminy Pana Grzegorza Jaworskiego i Pani Sekretarz Barbary Trojanowskiej  

w uroczystej sesji Rady Powiatu, na której były Wójt Gminy Wąsewo Pan Stanisław 

Szabłowski został odznaczony medalem Odzyskania Niepodległości nadawanego 

przez Prezesa Rady Ministrów RP. Powiedział, że jest to wielki zaszczyt nie tylko dla 

osoby uhonorowanej, ale także dla całej społeczności lokalnej.  

 
Punkt 6. 

Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Jaworski powiedział, że w tym punkcie 

zostaną poddane pod głosowanie wnioski ,które zgłosił Radny Tadeusz Bąk. 

Pierwszy wniosek poddany głosowaniu dotyczył zamieszczania protokołu z ostatniej 

sesji na stronie internetowej Urzędu Gminy Wąsewo. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Ww wniosek został przyjęty większością głosów. 

13 radnych zagłosowało za umieszczaniem protokołu na stronie internetowej, 

1 radny wstrzymał się od głosu. 

Wyniki głosowania w załączeniu do protokołu. 

Głos zabrał Sołtys miejscowości Wąsewo, który stwierdził, że umieszczanie protokołu 

na stronie internetowej nie jest dobrym rozwiązaniem, gdyż nie wszyscy mają dostęp 

do internetu. Prosił o przekazywanie protokołu w wersji papierowej, a także 

 o przesyłanie zawiadomień na komisję.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Jaworski powiedział, że protokół w wersji 

papierowej jest do wglądu w Urzędzie Gminy. 

Radny Tadeusz Bąk – odnosząc się do wypowiedzi Pana Sołtysa Cichowskiego, 

uściślił, że protokół ten nie będzie dostępny w formie elektronicznej, ale będzie on 

dostępny na stronie internetowej urzędu.   



Radny Tadeusz Bąk dodał, że do opracowania Statutu powinien być powołany zespół 

składający się z radcy prawnego, sekretarza, pracowników urzędu oraz radnych, 

którzy wyrażają chęć współpracy.  Na pewno nie może odbyć się to bez 

przeprowadzenia konsultacji społecznych. 

Pan Wójt Rafał Kowalczyk – prosił  o cierpliwość i wyrozumiałość, gdyż powiedział, 

że najbliższe miesiące będą bardzo pracowite dla urzędu z uwagi na wybory sołeckie, 

wybory ławników, do izb rolniczych, a także zebrań w ochotniczych strażach 

pożarnych.  

Radny Tadeusz Bąk – powiedział, że we wniosku  nie był sprecyzowany termin  

w jakim ma powstać statut, a jedynie fakt jego stworzenia. 

Głos zabrał Radny Powiatu Roman Malicki – podziękował za obecność 

przedstawicieli gminy w uroczystości uhonorowania Pana Stanisława Szabłowskiego. 

Prosił Sołtysów o dokonanie analizy, które inwestycje uważają za priorytetowe,  

a szczególnie te, które będą wykonywane razem z powiatem. Warunkiem wykonania 

tych inwestycji jest partnerstwo gminy z powiatem. 

Prosił także, z uwagi na to, że zbliża się czas opracowywania arkuszów 

organizacyjnych dla poszczególnych placówek o uwzględnienie w nich funkcji 

zastępców dyrektorów. 

Radna Alina Łoniewska – zwróciła się z prośbą do Pana Wójta, o wygospodarowanie 

więcej czasu na przeprowadzenie zebrań sołeckich, aby mogły być przeprowadzone 

konsultacje społeczne z mieszkańcami. 

Głos zabrał Radny Powiatu Grzegorz Nadratowski, który poinformował o naborach do 

projektów, a także o zapisach na kursy. 

Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Jaworski odniósł się do wniosku złożonego 

przez Radnego Tadeusza Bąka dotyczącego opracowania statutu i wystąpił z 

propozycją, aby każdy z radnych przejrzał statut i określił się jakich zmian chce 

dokonać  

w obowiązującym statucie.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał głosowaniu wniosek nad opracowaniem nowego 

statutu . 

 



Wniosek został przyjęty większością głosów. 

W głosowaniu wzięło udział 14radnych. 

5 radnych głosowało za opracowaniem nowego statutu, 4 radnych było przeciwnych,  

a 5 radnych wstrzymało się odgłosu.  

Poinformował, także że głosowanie do wniosku dotyczącego składania sprawozdania 

międzysesyjnego przez Przewodniczącego Rady Gminy nie jest konieczne, gdyż jest 

zapis w statucie, że Przewodniczący jest zobowiązany do składania takiego 

sprawozdania. 

Głos zabrał Radny Piotr Piskowski, który powiedział, że w naszej gminie istnieje 

problem z odpadami komunalnymi typu folia i siatka po sianokiszonce. Nikt nie chce 

odbierać tych odpadów i rolnicy muszą składować w gospodarstwach domowych. 

Rolnicy oczekują konkretnej odpowiedzi,  czy uzyskają pomoc ze strony gminy czy 

też nie. Radny Piotr Piskowski powiedział, że trzeba zareagować, aby nie doszło do 

tego że rolnicy zaczną  palić tego typu odpady. 

Pan Wójt Rafał Kowalczyk – przedstawił ofertę od firmy, która wpłynęła do Urzędu 

Gminy dotyczącą płatnego odbioru foli po sianokiszonce. Z analizy rynku wynika,  

że firmy, które do tej pory odbierały folię za darmo teraz oczekują za to zapłaty. Musi 

zostać podjęta decyzja, czy koszty ma ponieść właściciel gospodarstwa czy samorząd 

gminny.  

Pan Wójt Rafał Kowalczyk wystąpił z propozycją , aby w Urzędzie Gminy odbyło się 

spotkanie z rolnikami którzy takie odpady posiadają z firmami, które zajmują się 

zbieraniem folii. 

Głos zabrał Radny Hubert Gocłowski – który zwrócił się z propozycją do Pana Wójta 

o wydzielenie miejsca na PSZOKU, gdzie rolnicy będą mogli zostawić tego typu 

odpady do czasu kiedy nie znajdziemy rozwiązania problemu. 

Głos zabrał Radny Krzysztof Gałązka ,który poruszył kwestię wysypiska śmieci  

w Brzezienku. Powiedział, że jest ono dawno zamknięte, a w dalszym ciągu dowożone 

są tam śmieci. 

Druga sprawa dotyczy drzew przy „starym przedszkolu”. Wystosowane zostało pismo 

do Zarządu Dróg o usunięcie gałęzi i nie zostało to zadanie wykonane. 



Radny Krzysztof Gałązka poinformował o Turnieju Piłki Siatkowej Samorządów  

w Turce do którego została zgłoszona drużyna reprezentująca samorząd gminy 

Wąsewo. 

Pan Wójt Rafał Kowalczyk zaproponował aby spotkanie rolników z firmami 

odbierającymi firmę odbyło się 11 lutego 2019 r. w sali konferencyjnej urzędu. 

Powiedział także, że rozwiązanie zaproponowane przez Radnego Gocłowskiego jest 

niestosowane do właściciela terenu, ponieważ PSZOK znajduje terenie Straży 

Pożarnej, a gmina z niego korzysta, więc nie możemy postąpić tak, że zasypiemy cały 

teren folią. 

Radny Hubert Gocłowski – powiedział, że największe koszty dla firm odbierających 

odpady stanowią koszty transportu, więc lepiej byłoby dla wszystkich, aby odpady te 

znajdowały się w jednym miejscu. 

Głos zabrał Sołtys miejscowości Bagatele- który powiedział, że gdyby ta folia 

odbierana była na bieżąco nie byłoby takich kosztów. Wystąpił z prośbą do Radnych 

Powiatowych o potraktowanie sprawy jako priorytetowej dotyczącej drogi Wąsewo – 

Bagatele – Rząśnik, która wymaga poszerzenia. 

Głos zabrał Radny Piotr Konopka – wystąpił z propozycją, aby odpady tego typu 

odbierane były np. kwartalnie czy 2 razy do roku. 

Pan Wójt Rafała Kowalczyk reasumując temat związany z odbiorem folii powiedział, 

że po spotkaniu z firmami zostanie podjęta decyzja w tej sprawie. Odniósł się także do 

wniosków zgłaszanych przez Radnego Krzysztofa Gałązkę, powiedział, że zostanie 

wystosowane pismo dot. składowiska w Brzezienku. Jeśli chodzi o gałęzie przy 

„starym przedszkolu” było wystosowane pismo w tej sprawie i okazało się, że drzewa 

znajdują się na terenie prywatnym.  

Złożył podziękowania dla Radnego Piotra Konopka, który społecznie opiekuje się 

Wiejskim Domem Kultury w Przedświciu. 

Pan Wójt powiedział, że większość zadań inwestycyjnych ujętych jest w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej i nie ma potrzeby, aby były one poddawane konsultacjom 

społecznym.  

Radny Powiatu Grzegorz Nadratowski – podkreślił, że dobrze znane mu są problemy 

społeczności gminnej. 



Radna Alina Łoniewska – sprostowała, że nie chciała, aby konsultacjom społecznym 

podlegały zadania inwestycyjne, ale miała na myśli obecność Pana Wójta na 

zebraniach sołeckich. Prosiła też o oświetlenie uliczne na zabudowie kolonijnej. 

Pan Wójt Rafał Kowalczyk – powiedział, że są zgłaszane postulaty w sprawie 

oświetlenia z różnej części naszej gminy. Jest to temat trudny a zarazem drogi. Prosił  

o wskazanie konkretnych miejsc, w celu rozważenia wykonania tych inwestycji. 

Radny Adam Kowalczyk – wystąpił z propozycją by zamknąć drogę w kierunku 

wysypiska, gdyż z obserwacji Radnego wynika, że jest to 10 - 15 samochodów 

tygodniowo tam wjeżdżających. 

Radny Tadeusz Łoniewski  - prosił o zamieszczenie wieszaków w szalecie męskim. 

 

 

Punkt 7. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za uczestnictwo w sesji wszystkim 

zebranym. 

Na tym obrady IV Sesji Rady Gminy Wąsewo zakończono. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady stwierdzeniem  „Zamykam obrady IV 

Sesji Rady Gminy Wąsewo”. 

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00, a zakończono o godz. 15.30 
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